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Drage sugrađanke i sugrađani,

u današnje vrijeme osjećaj sigurnosti kod građana, odnosno iz njega primjereno               
izvedena Zajednička sigurnosna i obrambena politika, postaju kritično važni elementi za 
buduće funkcioniranje Europske unije. Zbog kriznih procesa u EU i oko nje, sve više u 
pitanje dolazi jedna od njenih najvažnijih tekovina - sloboda kretanja. U tekućim           
raspravama o budućnosti EU zato je izrazito važno naglašavati kako svi građani moraju 
imati jednaka prava, neovisno s koje strane schengenskih granica žive. 

Pored toga, Zajednička vanjska i sigurnosna politika EU mora ozbiljno uzeti u obzir 
porast napetosti na balkanskom i peribalkanskom prostoru. Gotovo da nema države na 
europskom jugoistoku, čak neovisno o tome jesu li članice EU ili ne, bez snažnih            
unutarnjih konfrontacija. U čestim misijama u ta područja uvijek pozivam na važnost 
europskih vrijednosti mira, dijaloga i suradnje.

Dobrobit hrvatskih, kao i drugih europskih otoka, ostaje u fokusu mog djelovanja.     
Problemi ljudi koji žive na otocima, jedna su od realnosti Europe. Od 28 zemalja članica 
EU, 24 imaju otoke ili su same otoci – zbog čega je kvaliteta života na njima trajni prior-
itet kojeg sam postavio još na početku mandata u Europskom parlamentu. 

U prvom ovogodišnjem newsletteru dajem vam na uvid sažetak mojih aktivnosti u pro-
tekla četiri mjeseca. Baš kao i do sada, preko mojih ureda u Zagrebu i Bruxellesu, ostajem 
vam na raspolaganju. 
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Europski parlament u travnju je izglasao nacrt odluke o primjeni odredbi 
koje se odnose na Schengenski informacijski sustav, što je prvi korak 
prema ukidanju kontrola na unutarnjim granicama EU-a prema             
Hrvatskoj. „Vjerujem da će Hrvatska uskoro postati dio zajedničkog 
schengenskog prostora bez graničnih kontrola jer ispunjavamo sve            
potrebne preduvjete“, poručio je zastupnik Picula. Naime, u veljači 2016. 
provedena je evaluacija, a nakon pozitivnog mišljenja Schengenskog 
odbora, doneseno je i Izvješće koje potvrđuje zadovoljavajuću razinu 
zaštite podataka u Hrvatskoj. Picula je u ime svoje političke skupine S&D 
imenovan za izvjestitelja u sjeni na dva mišljenja Odbora za vanjsku    
politiku (AFET) o nadopuni provedbe Schengenskog informacijskog 
sustava. To znači da će izbliza sudjelovati u svakom koraku vezanom za 
ulazak Republike Hrvatske u Schengen. 

HRVATSKA KORAK BLIŽE SCHENGENU

HRVATSKA U ZAJEDNIČKOM EUROPSKOM PROSTORU

VIŠEh t t p : / / t o n i n o p i c u l a . c o m / p a r l a m e n t a r n e - a k t i v n o s t i / p l e n a r n e - s j e d n i c e / h r v a t s k a - j e - k o r a k - b l i z e - s c h e n g e n u / a 2 2 6 3  



VIŠE

VIŠE

2

HRVATSKA NE SMIJE BITI DISKRIMINIRANA 
ZBOG REVIZIJE SCHENGENA

 „Kontrola putnika se ne smije zloupotrebljavati u političke svrhe. 
Prijetnje jedne članice Europske unije drugoj, blokadom granica 
u turističkoj sezoni zbog bilateralnih političkih pitanja, jednos-
tavno nisu prihvatljive!“, poručio je u svom govoru. Bio je to 
odgovor na slovenske prijetnje od strane ministra vanjskih 
poslova Karla Erjavca koji je rekao da bi u slučaju ignoriranja 
arbitražne presude Hrvatska mogla pretrpjeti štetu, što bi pose-
bice osjetili turisti na granici u vrijeme sezone. Picula koji je na 
ovoj direktivi radio kao izvjestitelj u sjeni u ime Odbora za van-
jske poslove  već je ranije u raspravama na plenarnim sjednica-
ma upozoravao da postojeća tehnologija ne omogućava dovol-
jno brzo izuzimanje   biometrijskih podataka i njihovu    provje-
ru u postojećim bazama. 

Nakon primjene direktive EU o sistemskoj kontroli svih 
građana kad ulaze i izlaze iz Schengena, Picula je 
poručio da Hrvatska u tom procesu ne smije biti diskri-
minirana ni od jedne zemlje članice Europske unije. 

VIŠE

„Prošlogodišnji napadi nisu izazvali samo masovno 
stradanje i razaranje, nego su bili i politička poruka jer je 
Bruxelles glavni grad EU, sjedište NATO saveza, ali je is-
todobno u sigurnosnom smislu prepoznat kao meki trbuh 
Europe“, istaknuo je zastupnik Picula u raspravi o agendi 
europske sigurnosti na godišnjicu napada na Bruxelles. 
Upozorio je da i dalje nema razmjene podataka među 
zemljama članicama zbog čega trebamo zajednički poradi-
ti na boljoj suradnji, ali i stabilizirati kon�iktne političke 
zajednice u susjedstvu. U posljednjih godinu dana Europ-
ski parlament usvojio je niz zakonodavnih prijedloga s 
ciljem povećanja sigurnosti građana: usvojeni su prijedlozi 
o uspostavi Europske obalne i granične straže, sistemskoj 
kontroli građana na vanjskim granicama i prijedlog EP-a o 
uspostavi Europske obrambene unije. Zastupnik Picula 
radio je kao izvjestitelj u sjeni u ime svoje političke grupe 
S&D na sva tri prijedloga. Usvojeni su svi njegovi 
amandmani, među kojima je najvažniji zaštita svih van-
jskih granica Unije, a ne samo onih koje su dio Schengena, 
čime su obuhvaćene i granice Republike Hrvatske.

EUROPSKA SIGURNOST GODINU 
DANA OD NAPADA NA BRUXELLES 

Zastupnici Europskog parlamenta su početkom ožujka izglasali 
Rezoluciju kojom traže od Komisije da u roku od dva mjeseca 
privremeno uvede vize za američke državljane, budući da SAD i 
dalje traži vize za državljane pet zemalja članica EU-a među 
kojima je i Hrvatska. „Građani Hrvatske moraju imati ista prava 
kada putuju u SAD kao i svi ostali europski građani!“, poručio je 
Picula koji od početka mandata aktivno radi na ukidanju viza za 
SAD. Na diskriminaciju državljana Hrvatske upozorio je i lani u 
pisanoj izjavi koju je poslao Vijeću i Komisiji. Politički pritisak 
na SAD, kako bi se zajamčio bezvizni režim za sve države članice 
EU-a, bio je i među sedam amandmana koje je zastupnik Picula 
uložio na izvješće o TTIP sporazumu, a koji su ušli u �nalnu    
Rezoluciju Europskog parlamenta. Nedavno objašnjenje          
Europske komisije da bi privremeno uvođenje viza državljanima 
SAD-a bilo kontraproduktivno, Picula je nazvao neprihvatl-
jivim. „Budući je u travnju istekao dvogodišnji zakonodavni rok 
za primjenu viznog reciprociteta, prijedlog Komisije da se nastave 
diplomatski pregovori s Washingtonom je nedovoljan. Unatoč 
isteku roka, i dalje imamo situaciju da američki građani slobodno 
putuju Europskom unijom, a naši građani moraju plaćati vizu 
čime su nepravedno diskriminirani.“, upozorio je zastupnik. 

UVOĐENJE VIZA SAD-U ZBOG 
DISKRIMINACIJE GRAĐANA EU

https://www.youtube.com/watch?v=3Hw94IDjCHg&t=4s

http://toninopicula.com/iz-medija/internet-and-tisak/parlament-trazi-od-komisije-da-uvedu-vize-za/a2218

http://toninopicula.com/iz-medija/internet-and-tisak/godina-dana-od-napada-na-bruxelles/a2240



Europski ekonomski i socijalni odbor izradio je mišljenje koje nudi      
konkretne prijedloge kako pomoći otocima. Mišljenje je nadogradnja 
Rezolucije Europskog parlamenta o posebnoj situaciji otoka koja je       
usvojena lani te strukturira ključne probleme s kojima se otoci suočavaju. 
Mišljenje je predstavljeno na Konferenciji o budućnosti europskih otoka na 
Malti u veljači i predlaže rješenja kroz tri koncepta: a) otoci kvalitete,           
b) zeleni otoci i c) otoci jednakih prilika. Koncepti imaju za cilj podizanje 
kvalitete života na otocima, zaštitu otočnog okoliša te osiguravanje         
otočanima jednakog pristupa svim javnim uslugama koje su dostupne  
građanima na kopnu. 
„Svaki problem koji muči zajednice na kopnu, na otocima je dodatno                
naglašen. Otoke se stoga ne može tretirati jednako kao kopno kada se          
razrađuju kriteriji za povlačenje sredstava iz europskih fondova“, rekao je 
Picula kao potpredsjednik Međuskupine zadužen za otoke. 
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OČUVANJE TRADICIJE I ŽIVOTA NA OTOCIMA

PICULA POKRENUO PROJEKT ŠTEDNJE VODE NA OTOCIMA
Na Svjetski dan voda zastupnik Picula je iz Bruxellesa pokrenuo 
međunarodni projekt štednje vode na otocima „Water saving chal-
lenge“. Otoci Vis i Lastovo bit će među 8 otoka iz 4 zemlje članice: 
Hrvatske, Francuske, Italije i Grčke, koji će postaviti primjer za sve 
druge otoke i obalne zajednice u rješavanju nestašice vode. Projekt, 
čiji je cilj uštedjeti i vodu i novac, trajat će cijelu godinu. 
„Brojne europske otoke muči nedostatak vode, a rješenja za njih        
trebamo čuti upravo od otočana! Otoci su postojali mnogo prije         
Europske unije i ponosan sam što smo ih kroz ovakve aktivnosti 
ponovno vratili među prioritete!“, poručio je Picula. Sljedeći sastanak 
radne skupine zadužene za izradu modela upravljanja vodama 
održat će se u rujnu u Komiži, a rezultati projekta bit će predstavljeni 
krajem godine u Europskom parlamentu u Bruxellesu.

PICULA OSIGURAO 
2 MILIJUNA EURA ZA OTOKE

KONFERENCIJA O BUDUĆNOSTI 
EUROPSKIH OTOKA

MALTA

Kao potpredsjednik Međuskupine Europskog parlamen-
ta zadužen za otoke, Picula je podnio amandman kojim 
je iz ovogodišnjeg proračuna osigurao dva milijuna eura 
za otoke. Amandman je, zajedno s dvoje kolega, podnio u 
okviru projekta koji otoke želi učiniti predvodnicima u 
korištenju čiste energije i uzorima za rješenja na               
europskoj razini. Novac će biti dodijeljen u sljedeće dvije 
godine.
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Europska komisija donijela 
je delegirani akt prema 
kojem hrvatski vinari 
mogu koristiti ime Teran 
kao sortu grožđa za vina iz 
hrvatske Istre. Pobjeda je 
ovo vrijednih i upornih 
proizvođača terana kojima 
Slovenija ipak nije uspjela 

Odbor za vanjsku politiku Europskog parlamenta izglasao 
je Preporuku nacrta odluke Vijeća o protokolu na Spora-
zum o stabilizaciji i pridruživanju između EU-a i BiH te je 
uzeo u obzir pristupanje Hrvatske Europskoj uniji. Time je 
poštovano načelo tradicionalne trgovine da gospodarski 
sektor zemlje pristupnice ne smije trpjeti štetu zbog ulaska 
u Uniju, a na što je zastupnik Picula upozoravao od početka 
mandata. Još 2013. pitao je Komisiju što će poduzeti kako bi 
se olakšao plasman hrvatskih proizvoda na tržišta zemalja 
koje su do sada bile izuzetno važan trgovački partner i 
dobio obećanje da će se osigurati nastavak tradicionalnog 
trgovanja. Ovom je odlukom to i ostvareno za hrvatske     
poduzetnike. 

zabraniti korištenje naziva teran. Podršku teranu kao au-
tohtonom hrvatskom proizvodu, čija je proizvodnja    rezultat 
višestoljetne tradicije,  zastupnik Picula dao je prvi još u kolo-
vozu 2013. godine. Tada je Europskoj komisiji ukazao na neo-
pravdanost slovenskog osporavanja njegove izvornosti.  

Kohezijska politika odražava jednu od najmarkantnijih 
vrijednosti Europske unije: solidarnost. Zahvaljujući 
ulaganju iz europskih strukturnih investicijskih fondova, 
u proteklom je proračunskom razdoblju stvoreno         
600 tisuća novih radnih mjesta. Zato trebamo e�kasnije 
iskorištavati sredstva koja su nam na raspolaganju,        
pojednostaviti procedure i o njima razviti bolju                
komunikaciju s građanima, rekao je Picula tijekom 
rasprave u Strasbourgu.
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https://www.youtube.com/watch?v=FdiDRaRm2Dw

OČUVANJE HRVATSKIH INTERESA

HRVATSKIM PODUZETNICIMA        
OMOGUĆEN TRADICIONALAN 

TIJEK TRGOVINE

ULAGANJE U POSLOVE I 
RAZVOJ (RASPRAVA)

PICULA PODRŽAO NOVI PAKET MJERA O SIGURNOSTI HRANE
Europski parlament usvojio je u ožujku u Strasbourgu paket mjera koje će postrožiti propise o kontrolama i inspekcijama u      
prehrambenom lancu. Zastupnik Picula rekao je da ga treba što prije usvojiti: “Europa je sita prehrambenih afera, a u Hrvatskoj je 
sve više građana koji se na vlastite oči žele uvjeriti u porijeklo onoga što im dolazi na stol. Dosadašnje zakonodavstvo EU bilo je       
podijeljeno na više od 70 različitih uredbi dok se novim paketom od 5 prijedloga osigurava jasan put hrane od proizvođača do           
potrošača – doslovno, od farme do stola.” Kao zastupnik koji se od početka mandata bavi zaštitom autohtonih hrvatskih proizvoda 
na europskoj razini i ističe njihovu veliku važnost za potrošače i proizvođače, ukazao je na veliki paradoks: dok domaće proizvode           
temeljito testiramo, za proizvode uvezene iz ostatka EU se oslanjamo na jedinstveni zdravstveni certi�kat za kojeg često nema                 
garancije. 

HRVATSKI TERAN NA 
EUROPSKIM POLICAMA

VIŠE

VIŠE
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https://www.youtube.com/watch?v=_Z_HljVAHDM

http://toninopicula.com/parlamentarne-aktivnosti/odbori--meduskupina/hrvatski-poduzetnici-dobili-zasluzeno/a2273 



SASTANAK S FEDERICOM MOGHERINI
BRUXELLES,  20. VELJAČE 2017.

Zastupnik Picula je u ime svojeg kluba S&D radio kao izvjestitelj u sjeni na 
izvješću o Europskoj obrambenoj uniji. S kolegama iz S&D-a, članovima 
Pododbora za sigurnost i obranu, sastao se u Bruxellesu s visokom             
predstavnicom za vanjsku i sigurnosnu politiku i potpredsjednicom              
Europske komisije Federicom Mogherini. Trenutno zajedno rade na nizu 
dokumenata koji bi trebali što djelotvornije integrirati zemlje članice u      
području sigurnosti i obrane.

Sastanak s ministrom vanjskih poslova BIH 
Igorom Crnadakom

BRUXELLES, 11. TRAVNJA 2017.

USVOJENI SVI PICULINI AMANDMANI U IZVJEŠĆU O NAPRETKU 
BOSNE I HERCEGOVINE

Europski parlament je 15. veljače, s uvjerljivom većinom od 496 
glasova, usvojio Izvješće o Bosni i Hercegovini u 2016. godini. 
„To je podrška funkcionalnijoj državi ravnopravnih konstitutivnih 
naroda i građana kako bi uspješno nastavila put prema članstvu u 
EU“, rekao je Picula, voditelj Izaslanstva Europskog parlamenta 
za odnose s BiH i Kosovom. Europski parlament usvojio je    
Piculin amandman u kojem poziva na političke i izborne reforme 
kako bi se BiH preobrazila u funkcionalnu državu.  Pri tome treba 
poštovati predviđene principe na koje pozivaju i ranije rezolucije 
Europskog parlamenta, poput federalizma i decentralizacije.  
Principi konstitutivnosti i federalizma vrlo su važni za              
funkcioniranje BiH i njihovo bi daljnje kršenje izložilo stabilnost 
zemlje većim rizicima od bilo kakvih vanjskih pritisaka.                         

Odbor za vanjsku politiku Europskog parlamenta usvojio je izvještaje o 
napretku Srbije, Kosova, Makedonije i Crne Gore pri čemu je usvojeno 
čak 39 Piculinih amandmana. Poručio je da stabilnost na zapadnom   
Balkanu danas ovisi o rezultatu sučeljavanja dvaju procesa: postupnog 
napredovanja država regije na putu pridruživanja EU i procesa koji to 
ugrožavaju u ime interesa suprotnih vrijednostima eurointegracija.     
„Hrvatska mora biti zainteresirana za napredak svojih susjeda prema   
članstvu u EU. Podrška Europskog parlamenta nastavku eurointegracijskog 
puta svim zemljama zapadnog Balkana ostaje neupitna, ali na tom putu 
predstoje brojne reforme koje uključuju i otvorena bilateralna pitanja s 
našom zemljom“, poručio je zastupnik Picula. 

USVOJENA IZVJEŠĆA O NAPRETKU 
ZEMALJA ZAPADNOG BALKANA

VIŠE

VIŠE
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VANJSKA POLITIKA

https://www.youtube.com/watch?v=Rz_9f2zPiAw&feature=youtu.be

https://www.youtube.com/watch?v=69XVRij3Yzs



Zastupnik Picula poslao je prioretno pitanje Europskoj 
Komisiji o mjerama koje planira poduzeti kako bi se izbjegle 
višesatne gužve na graničnim prijelazima. Višesatne gužve su 
se pojavile s početkom primjene Uredbe o pooštravanju      
kontrola na vanjskim granicama pregledima relevantnih baza 
podataka. Picula je upozorio kako su već s prvim danom 
provedbe revizije Schengena zabilježena višesatna čekanja na 
svim graničnim prijelazima između Hrvatske i Slovenije zbog 
potkapacitiranosti i postojeće tehnologije. Pozvao je Komisiju 
da uloži dodatna sredstva u tehničke, tehnološke,                          
administrativne i kadrovske aspekte graničnih kontrola, kako 
ne bi bilo nepotrebnih čekanja.

Picula s makedonskim ministrom vanjskih poslova 
Nikolom Poposkim nakon krize u Makedoniji

BRUXELLES, 6. ožujka 2017.

PICULA IZVJESTITELJ U SJENI ZA MAKEDONIJU

Kao izvjestitelj u sjeni za Makedoniju u ime S&D grupe, zastupnik Picula 
je izvijestio o sve napetijim prilikama u Makedoniji nakon odbijanja 
predsjednika Ivanova da mandat za formiranje nove Vlade povjeri 
Zoranu Zaevu, čelniku makedonskih socijaldemokrata. Reagirajući na 
taj potez, glasovanje o Rezoluciji o Makedoniji koje je bilo predviđeno za 
plenarnu sjednicu u travnju, odgođeno je za svibanj.
„Političke zajednice mogu upadati u krize, ali nije svejedno kako neka      
zajednica prepoznaje krizu i kako iz nje izlazi. Stabilnost Makedonije      
najbolje se čuva ukoliko svi poštuju ustavnopravni poredak, uključujući i 
predsjednika Republike.“ 
                    

Gotovo 10 000 ljudi, vojnika i civila strad-
alo je od početka sukoba u travnju 2014. 
Zaoštravanje sukoba na istoku Ukrajine 
je sigurnosni izazov za cijelu Europsku 
uniju, a podrška suverenosti i teritorijal-
nom integritetu Ukrajine mora biti          
jedinstvena. Prioritet su hitni prestanak 
sukoba i zaštita civila, a EU mora u tome 
biti aktivan faktor – poručio je zastupnik 
Picula. 

ZAOŠTRAVANJE SUKOBA 
NA ISTOKU UKRAJINE 

U Prištini je 20. i 21. travnja održan 3. sastanak zajedničkog Parlamentarnog 
odbora za stabilizaciju i pridruživanje EU-a i Kosova (SAPC) kojim je supredsjedao 
zastupnik Tonino Picula. Poručio je da su odnosi između Europske unije i Kosova 
dvosmjerni - EU mora pomoći i biti prisutna, ali kosovske institucije moraju     
odraditi svoj dio posla. „Predstoje im još mnogi izazovi, ali Kosovo je zemlja            
koja  zaslužuje  EU  budućnost“.

RADNI POSJET KOSOVU U SVOJSTVU 
ŠEFA IZASLANSTVA ZA ODNOSE  

S BIH I KOSOVOM

Istaknuo je da nema dovoljnog             
napretka u borbi protiv korupcije, or-
ganiziranog kriminala niti pomaka u 
području slobode izražavanja. Izrazio 
je razočaranje zbog sporog napretka u      
normalizaciji dijaloga Kosova i Srbije 
te naglasio trajnu polarizaciju politike 
na Kosovu.

http://toninopicula.com/parlamentarne-aktivnosti/plenarne-sjednice/politicke-zajednice-mogu-upadati-u-krize-ali-je/a2268

https://www.youtube.com/watch?v=kB7Tbs_z-Oc

http://toninopicula.com/iz-medija/internet-and-tisak/picula-pitao-komisiju-sto-misli-poduzeti-oko/a2272 
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PITANJA EUROPSKOJ KOMISIJI

PICULA PITAO KOMISIJU KAKO ĆE SPRIJEČITI GUŽVE NA GRANICAMA 

VIŠE

VIŠE

VIŠE



JEDNAKA KVALITETA PROIZVODA ZA 
GRAĐANE U SVIM DIJELOVIMA EUROPE 

Studije su potvrdile da postoje razlike u sastavu i kvaliteti proizvoda 
iste robne marke i ambalaže, koji se prodaju na tržištima država     
članica EU-a u srednjoj i istočnoj naspram zapadne Europe. 
Utvrđeno je da su mnogi od tih proizvoda manje kvalitetni od     
identičnih proizvoda na zapadnim tržištima EU-a. Ti proizvodi 
sadrže primjerice manji udio mesa, a veći udio masti, više umjetnih 
sladila i konzervansa te su često i manje težine. Problem je            
primijećen kod prehrambenih i higijenskih proizvoda pa sve do     
deterdženata i dezinfekcijskih sredstava koji su, osim što su lošije 
kvalitete, ponekad i skuplji u odnosu na zapadno tržište Europske 
unije. Neprihvatljivo je da postoje razlike u kvaliteti jer se time        
potrošače dovodi u zabludu. Zbog toga su zastupnici postavili         
zajedničko pitanje Komisiji planira li ukinuti dvostruke standarde 
kvalitete proizvoda i revidirati postojeće EU zakonodavstvo,             
uzimajući u obzir jedinstveno unutarnje tržište EU-a. 

BITKA OKO STEVIJE
Niz poljoprivrednika se članstvom Hrvatske u 
EU suočio s nemogućnošću plasmana svojih 
proizvoda te neisplativosti održavanja nasada 
stevije. Zastupnik Tonino Picula je zato, uoči 
stupanja na snagu nove europske uredbe o novoj 
hrani, od Europske komisije zatražio da zelenu 
steviju stavi na listu dozvoljene hrane baš kao što 
su to dosad napravile zemlje poput SAD-a i 
Japana. "Pozvao sam da se dozvoli upotreba i 
prodaja tzv. zelene stevije tj. same biljke koja je 
prirodno uzgojena." 

Sustav Child Alert je mehanizam za alarmi-
ranje javnosti u slučaju otmice djeteta i kada 
je djetetov život ugrožen na bilo koji način. 
Sustav se pokreće u slučaju bijega djeteta i 
kod sumnje na otmicu te alarmira i informira 
javnost neposredno nakon nestanka djeteta. 
Kako bi rješavanje slučajeva nestanka djece 
bilo učinkovito, nužno je da se sustav              
uspostavi u svim zemljama EU-a. Sustav je 
trenutno  uspostavljen u 17 zemalja Europske 
unije, no zabrinjavajuća je činjenica da ga   
Hrvatska još uvijek nema. Zbog toga je Picula 
pitao Komisiju koje mjere koristi kako bi        
promovirala njegovo što skorije uvođenje u 
preostalih 11 država članica. 

UVOĐENJE SUSTAVA 
CHILD ALERT U SVE 

ZEMLJE EU
Pitanja koja zastupnici postavljaju Europskoj komisiji pisanim 
putem, važno su sredstvo za parlamentarni nadzor. Iako prema 
pravilima Europskog parlamenta zastupnik može postaviti najviše 
20 pitanja u razdoblju od 3 mjeseca, odgovori Europske komisije 
često su vrlo šturi i bez konkretnog sadržaja.  Stoga su zastupnici 
odlučili reagirati zajednički i postaviti ključno pitanje Komisiji: 
mogu li očekivati promjenu prakse u odgovorima na pitanja i hoće 
li ubuduće dobivati detaljnije i jasnije odgovore. 

PROMJENA PRAKSE U ODGOVARANJU NA 
ZASTUPNIČKA PITANJA
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POSJETI, KONFERENCIJE, SUSRETI ... 

Prvi sastanak hrvatskih zastupnika s premijerom Plenkovićem 
o suradnji na pitanjima od nacionalnog interesa 

ZAGREB, 4. SIJEČNJA 2017.

Izložba pobjedničkih fotogra�ja kreativnog foto natječaja 
„Klik za bolju Hrvatsku vol.2“

Kuća Europe, ZAGREB, 27. SIJEČNJA 2017.

U Hrvatskoj danas živi oko 4.000 osoba s pre-
sađenim organima, na presađivanje čeka nešto 
više od 300 dok više od 200 ljudi godišnje umire 
ne dočekavši transplantaciju. Zastupnik Picula je 
zato nominirao Hrvatsku udrugu Transplant za 
nagradu Europski građanin koju Europski        
parlament svake godine dodjeljuje istaknutim 
pojedincima ili udrugama. Zahvaljući udruzi 
Transplant,    Hrvatska je već godinama među 
prve tri zemlje u svijetu po broju darivatelja i                  
obavljenih transplantacija organa.  Podsjećamo, 
2015. godine zastupnik Picula imao je čast      
uručiti ovu nagradu Hrvatskoj gorskoj službi 
spašavanja koju je nominirao kao istinski primjer 
solidarnosti – heroje volontere koji spašavaju 
ljudske živote. 

PICULA NOMINIRAO UDRUGU 
TRANSPLANT ZA NAGRADU 

EUROPSKI GRAĐANIN

Noseći različite čarape, 
pridružio se globalnoj akciji 
pružanja podrške različitosti i 
Svjetskom danu osoba s 
Down sindromom.

29. travnja 2017.
10 GODINA OD SMRTI PRVOG 

PREDSJEDNIKA SDP-A IVICE RAČANA

Za vrijeme našeg Ivice Račana, u ključnim ratnim i poratnim godinama, 
postavili smo temelje moderne hrvatske socijaldemokracije, gradili 
matičnu stranku ljevice u Hrvatskoj te jačali demokratski identitet 
SDP-a. Račanovo liderstvo svim je tim procesima dalo presudan politički 
i osobni pečat. Ni deset godina nakon njegove smrti sjećanja nimalo ne 
blijede. Tim prije jer se SDP nalazi pred novim iskušenjem ozbiljnog        
rede�niranja svoje političke platforme u okolnostima koje obilježavaju 
kriza socijaldemokracije, problemi Europske unije, napetosti u                 
susjedstvu, ali i sada već kronična nestabilnost hrvatske političke scene.
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Konferencija povodom 60 godina od 
Rimskih ugovora „Budućnost EU: 
postignuća, izazovi, perspektive“

ZAGREB, 22. OŽUJKA 2017.

Grupa SDP-ovaca iz cijele Hrvatske 
u posjetu Piculi

BRUXELLES, 28- 30. OŽUJKA 2017.

Picula s učenicima Srednje škole Dalj
STRASBOURG, 6. TRAVNJA 2017.

Delegacija Europskog parlamenta za odnose s BiH i 
Kosovom priprema se za sastanak zajedničkog     

Parlamentarnog odbora za stabilizaciju i 
pridruživanje EU-a i Kosova (SAPC) 

krajem travnja u Prištini
STRASBOURG, 5. TRAVNJA 2017.

Međunarodna konferencija o situaciji na 
jugoistoku Europe u organizaciji Zaklade 

Friedrich Ebert
CAVTAT, 8. TRAVNJA 2017.

Predsjednik SDP-a Davor Bernardić i predstavnici zagrebačkih mjesnih organizacija u posjetu zastupniku Piculi - sastanak i 
nastupni posjet predsjednika Bernardića pred S&D grupom u Europskom parlamentu

BRUXELLES, 26. TRAVNJA 2017.



Međuparlamentarna konferencija za zajedničku 
vanjsku i sigurnosnu politiku te zajedničku 

sigurnosnu i obrambenu politiku
MALTA, 26. - 28. TRAVNJA 2017.

Drugi sastanak s ministrom vanjskih poslova Makedonije 
Nikolom Poposkim o trenutnoj političkoj situaciji u Makedoniji

26. TRAVNJA 2017.
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IZ MEDIJA

HRT Specijal povodom 25 godina priznanja Hrvatske  - 14. SIJEČNJA 2017.
  LINK

NACIONAL (intervju) - 17. SIJEČNJA 2017.
  LINK

TELEGRAM (intervju) - 26. OŽUJKA 2017.
  LINK

https://www.facebook.com/PiculaTonino     https://twitter.com/tpicula      https://www.toninopicula.com

KONTAKT

Zastupnika Tonina Piculu možete kontaktirati izravno u urede u Bruxellesu i Zagrebu:

 01 4811 112                         00 32 2 284 79 48
 Trg Nikole Šubića Zrinskog 2              European Parliament
  10 000 Zagreb                        Rue Wiertz 60, 1047 Brussels

http://toninopicula.com/iz-medija/video-and-audio/specijal-povodom-25-godina-priznanja-hrvatske/a2124

http://toninopicula.com/iz-medija/intervjui/intervju-za-nacional/a2123

http://toninopicula.com/iz-medija/intervjui/picula-za-telegram/a2253


